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Protokół nr 36/2013 

posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 maja 2013 r. w godz. 15
30 

– 16
30

 w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 
 

1/ Zdzisław Przełomiec  – przewodniczący Komisji, 

2/ Zdzisław Koncewicz  – wiceprzewodniczący Komisji, 

3/ Zbigniew De-Mezer, 

4/ Włodzimierz Marczewski, 

5/ Agnieszka Rzatkowska,  

6/ Andrzej Turowski, 

7/ Tadeusz Zamaro.  

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 

1/ Czesław Renkiewicz  – Prezydent Miasta Suwałk, 

2/ Marek Buczyński   – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,  

3/ Łukasz Kurzyna   Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 

4/ Wiesław Stelmach   Skarbnik Miasta Suwałk, 

5/ Jadwiga Olbryś   zastępca naczelnika Wydz. O, 

6/ Honorata Rudnik    naczelnik Wydz. S, 

7/ Sławomir Sieczkowski   naczelnik Wydz. FN, 

8/ Agnieszka Szyszko   naczelnik Wydz. KSP, 

9/ Małgorzata Włoskowska  naczelnik Wydz. AGP, 

10/ Justyna Wołągiewicz  kierownik Referatu Urbanistyki, 

11/ Adam Żywiczyński – Miejski Konserwator Zabytków, 

12/ Maria Metelska   dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec, który powitał zebranych i nadmienił,  

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został członkom Komisji przesłany.  

 Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  
 

1. Przyjęcie protokołów nr 30/2013 z dnia 24 stycznia 2013 r. oraz nr 35/2013  

z dnia 18 kwietnia 2013 r. posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej  

Rady Miejskiej w Suwałkach  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

za 2012 rok. 

3. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla Gminy/Powiatu Miasta 

Suwałki. 
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4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały  

Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi. 

6. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej  

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju  

i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych 

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

8. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały  

Rady Miejskiej w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu w Mieście Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków  

i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania 

rozwoju uczniów zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w rejonie GPZ „Reja”  

w Suwałkach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych 

ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy 

Miasto Suwałki w charakterze partnera do projektu „III Etap poprawy 

infrastruktury stref przemysłowych w litewsko-polskim regionie 

transgranicznym”. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 r. 

16. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1. 

Przyjęcie protokołów nr 30/2013 z dnia 24 stycznia 2013 r. oraz nr 35/2013  

z dnia 18 kwietnia 2013 r. posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, iż protokoły z poprzednich posiedzeń  

Komisji Finansowo-Budżetowej zostały napisane i zapytał radnych o ewentualne uwagi  

i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeżeń, wobec czego stwierdził, że protokoły zostały 

przyjęte przez Komisję. 
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Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz tytułem wstępu oznajmił, iż realizacja budżetu miasta w 2012 r. 

przebiegła korzystnie. Zaplanowane dochody w wysokości 296.337.248 zł wykonano  

w kwocie 293.394.217 zł co stanowi 99% planu.  

Wynik budżetu osiągnięty w 2012 roku jest dodatni i wyniósł 83.725 zł  

przy planowanym deficycie budżetu 10.304.233 zł. Niewykonanie wydatków inwestycyjnych 

spowodowane było niedotrzymaniem terminów umowy przy budowie budynku Suwalskiego 

Ośrodka Kultury oraz ulicy Wigierskiej. 

Nadmienił, że wszystkie zadania, które są przypisane samorządowi Miasta Suwałk  

były realizowane bez większych komplikacji. 

 

Wiesław Stelmach dodał, że w związku z niedotrzymaniem terminów wykonania inwestycji, 

w styczniu br. skorygowano budżet Miasta.  

Poinformował, że uchwałą nr RIO.V–00321–23/13 składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Suwałk sprawozdaniu z wykonania budżetu  

za 2012 rok przedmiotowe Sprawozdanie… zostało zaopiniowane pozytywnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Nadmienił, również że uchwałą nr RIO.V-00322-19/13 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 21 maja 2013 roku 

pozytywnie zaopiniowano wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielnie Prezydentowi Miasta 

absolutorium za 2012 rok. 

Włodzimierz Marczewski stwierdził, że kwota należna z funduszu alimentacyjnego  

z roku na rok rośnie zapytał, czy są szanse na zatrzymanie tempa wzrostu tego procesu. 

Czesław Renkiewicz zasygnalizował, iż jest to sytuacja niepokojąca, dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej stosuje różne metody skłaniające do płacenia alimentów.  

Dług wynikający z braku uiszczania należności nie obciąża budżetu miasta, ponieważ  

na powyższy cel przeznaczone są środki z budżetu państwa.  

Maria Metelska oznajmiła, że zadłużenie z roku na rok będzie rosło, ponieważ w każdym 

roku następuje kolejna wypłata środków uprawnionym świadczeniobiorcom. Opowiedziała 

również o metodach aktywizacji osób zobowiązanych do łożenia na swoje dzieci  

m.in. pozbawianie praw jazdy, aktywizacja zawodowa oraz postępowanie egzekucyjne. 

Stwierdziła, że wyżej wymienione metody przynoszą niewielki skutek. 

Zdzisław Przełomiec zwrócił uwagę, że na ponad 1400 tytułów wykonawczych  

w Izbie Wytrzeźwień w Suwałkach, jedynie 174 opłacane są w całości. Zapytał,  

co należałoby zrobić, aby poprawić sytuacje placówki oraz jakie działania windykacyjne 

należałoby przyjąć, aby uskutecznić ściąganie należności  

Wiesław Stelmach poinformował, że niestety ściągniecie należności jest nie  

do wyegzekwowania ponieważ, najczęściej osoby trafiające do Izby Wytrzeźwień  

nie posiadają praktyczne żadnego majątku. Przeważnie są to osoby uzależnione od alkoholu, 



4 

 

bezrobotne lub bezdomne. Jedyne rozwiązanie usuwające występowanie tego typu należności 

jest likwidacja placówki, lecz ze względów społecznych jest to niemożliwe. 

 

Marek Buczyński zgodził się z radnym, że utrzymanie Izby Wytrzeźwień jest dużym 

wydatkiem, ale jej funkcjonowanie jest zasadne z powodu braku innej alternatywy.  

Nie jest dobrym rozwiązaniem zawożenie osób nietrzeźwych na izbę przyjęć do szpitala. 

Nadmienił, iż kilka samorządów w kraju pojęło decyzję o likwidacji izb wytrzeźwień,  

ale po pewnym czasie zmieniły zdanie i odtworzono izby. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych, 

przeciw     – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

za 2012 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 3 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki. 

Ocena… stanowi załącznik nr 17 do protokołu XXXVII sesji Rady Miejskiej  

z dnia 28 maja 2012 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Ocena zasobów pomocy społecznej 

za rok 2012 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz warunków korzystania 

i odpłatności za te usługi. 

Informacja… stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja… została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Marek Buczyński zreferował przedłożony projekt uchwały. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie 

przewozu osób niepełnosprawnych oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja… została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród  

i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród  

i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu  

w Mieście Suwałki. 

Informacja… stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja… została przyjęta. 
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Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia warunków  

i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Marek Buczyński wprowadził autopoprawki:  

- §4 winien brzmieć „w przypadku, gdy uczeń spełnia kryteria do otrzymania więcej  

niż jednego stypendium za wyniki osiągnięte w roku szkolnym poprzedzającym przyznanie 

stypendium, uprawniony może otrzymać jedno stypendium za wyniki w nauce i jedno 

stypendium za wyniki w sporcie”, 

- §9 ust. 3 został wykreślony, 

- §19 ust. 6 otrzymuje brzmienie „zachował się nagannie bądź popełnił czyn karalny”, 

- inne autopoprawki miały charakter stylistyczny. 
 

Członkowie Komisji zaakceptowali wniesione autopoprawki. Nie zgłoszono wniosków, 

wobec czego przystąpiono do głosowania.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie realizacji Programu 

wspierania rozwoju uczniów zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w rejonie GPZ „Reja” w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Małgorzata Włoskowska zreferowała przedłożony projekt uchwały. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w rejonie GPZ „Reja” w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Adam Żywiczyński zreferował przedłożony projekt uchwały. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie  

Miasta Suwałki. 

Projekt uchwał stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Adam Żywiczyński zreferował przedłożony projekt uchwały. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną  

na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miasto 

Suwałki w charakterze partnera do projektu „III Etap poprawy infrastruktury stref 

przemysłowych w litewsko-polskim regionie transgranicznym”. 

Projekt uchwał stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Czesław Renkiewicz zreferował przedłożony projekt uchwały. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia Gminy Miasto Suwałki w charakterze partnera do projektu „III Etap poprawy 

infrastruktury stref przemysłowych w litewsko-polskim regionie transgranicznym”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 r. 

Projekt uchwał stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Czesław Renkiewicz zreferował przedłożony projekt uchwały. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych,  

przeciw     – 0, 

wstrzymało się od głosu  – 0. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

na 2013 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Wolne wnioski. 
 

Zdzisław Koncewicz zwrócił się z prośbą o uprzątnięcie ścieżek rowerowych po okresie 

zimowym, ponieważ w wielu miejscach leżą szkła które, zagrażają zdrowiu mieszkańców. 
 

Czesław Renkiewicz poinformował radnych, iż w najbliższym czasie odbędzie się przetarg 

na sprzedaży nieruchomości po Młodzieżowym Domu Kultury. 
 

Zbigniew De-Mezer zapytał, czy jest konieczność nowelizacji uchwał dotyczących 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

 Zwrócił się z prośbą o ponowne przeanalizowanie godziny wystawiania pojemników  

na odpady komunalne przed posesję.  
 

Łukasz Kurzyna zaprzeczył konieczności nowelizacji powyższych uchwał. Opowiedział  

o procesie wprowadzania uchwał w życie. 
 

Zdzisław Przełomiec nadmienił, że do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęło pismo 

Ryty Mitros dotyczące opłaty za odbiór śmieci, którego kopię radni otrzymali (kopia pisma 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu). Dyskusji nie było. 
 

Nie było innych głosów w dyskusji, w związku z tym po wyczerpaniu porządku, 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie.  
 

 Na tym protokół zakończono.  

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

Protokołowała:  

Dorota Plaga 

 

 

Zaakceptowany przez 

Grażynę Herbaczewską 

 

Kierownik Biura Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


